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Vida col·legial

JOVES APArELLADOrS En Un MÓn 
CAnVIAnt I UnA SOCIEtAt EXIGEnt

Hem parlat en diverses ocasions de les oportunitats i sortides laborals que té al seu abast un arquitecte tècnic un cop ha acabat 
els seus estudis i ha d’iniciar-se professionalment. Hi ha qui centra els seus esforços en la direcció d’obres, altres aposten per 
treballar només assessorant en projectes enllestits o creant-ne de propis; i hi ha aquells que compaginen aquestes tasques amb 
la part de gestió administrativa resolent tràmits. Sigui som sigui, un cop enllestit el Grau d’Arquitectura Tècnica i Edificació, el 
panorama laboral és divers. 

Però, perquè es tria aquesta titulació? Per què algú es decideix a ser aparellador, arquitecte tècnic, enginyer d’edificació? I, 
posats a formular preguntes, troben respostes a les seves demandes laborals els nostres col·legiats entre els diversos serveis que 
posa al seu abast el COAATT? Quins els són més útils? 

En aquesta edició del TAG, mitjà que a més de tenir edició impresa disposa de la seva versió online, hem conversat amb tres 
joves aparelladors. Fa poc temps que es dediquen a la professió i volem conèixer perquè van iniciar-s’hi i com la veuen ara, des 
de dins. El Javier, el David i el Marc són un exemple clar del futur del nostre ofici. 

Javier Lozano Lozano 

Què et va portar a estudiar Ar-
quitectura tècnica i a dedicar-te a 
aquest ofici? Et ve de família, de la 
infància, per amics…?

Hi ha diferents motius pels quals em 
vaig decidir a estudiar aquesta carrera. 
El meu pare treballava al sector. un dels 
amics de la família, al que jo admirava 
molt, es dedicava a aquesta professió. La 
principal raó, però, és que sempre m’ha 
agradat el dibuix i el disseny arquitec-
tònic. Vaig estudiar un cicle formatiu de 
grau superior de delineació i, després 
de dedicar-me professionalment durant 
un temps, vaig veure que, a banda de 
treballar amb l’Autocad, volia aprendre 
més del sector de la construcció.
Fins a quin punt creus que és im-

portant pertànyer a un Col·legi 
professional?  Com et vàrem rebre 
al COAAtt? Què esperes de nosal-
tres o en què creus que et podem 
ajudar?

Quan surts de la carrera veus que 
has adquirit molts coneixements tècnics, 
però  és positiu comptar amb l’experi-
ència i assessorament d’altres professi-
onals per iniciar-se en la professió. Per 
aquest motiu m’he col·legiat, per tenir 
un acompanyament i poder rebre, en 
cas necessari, assessorament i suport 
en les tasques que em siguin encoma-
nades. La rebuda al col·legi va ser molt 
cordial, des del començament em van 
assessorar molt bé, i sempre que ho he 
necessitat han respost amb rapidesa.
Quina visió tens del nostre Col-
legi professional? Quins serveis/
departaments has utilitzat més o 
creus que utilitzaràs més (Forma-
ció, Assessoria Jurídica, platafor-
ma serveis telemàtics, Gabinet 
tècnic, Visats...)?

La meva visió del COAATT és po-
sitiva, crec que es fa una bona tasca i 
hi ha una bona atenció envers els col-
legiats. De moment, el servei que més 
he fet servir és el de formació. Després 
d’haver-me dedicat uns anys al sector 
industrial, trobo adient complementar 
la meva formació universitària, per ini-
ciar-me en el sector totalment actualitzat. 
De fet, crec que la formació permanent 
és indispensable.

Coneixes els nostres mitjans de 
comunicació: recordeu, Enllaç, 
tAG...? Ens segueixes a les xarxes 
socials?

Segueixo, sobretot, les publicacions 
que rebo per mitjà del correu electrònic 
i les publicacions de Facebook.
Coneixes o has realitzat alguns 
dels cursos formatius que us ofe-
rim des del COAAtt?

Sí, els conec, i estic molt satisfet de 
les formacions fetes fins ara. Vaig fer, 
en primer lloc, un curs sobre certificats 
d’eficiència energètica. Actualment, 
segueixo la formació sobre la meto-
dologia BIM, amb Revit. Estic molt 
interessat a realitzar tots els nivells 
d’aquesta formació, crec que és una 
eina molt útil.
Coneixes el servei d’“Obres amb 
Garantia” que us ofereix el COA-
Att? Saps que Obres amb Garantia 
ofereix prop de 500 sol·licituds de 
feina/any? necessites aquest servei 
o penses utilitzar-lo en un futur?

Sí, el conec gràcies a les informa-
cions rebudes al col·legiar-me, i en un 
futur pròxim m’hi inscriuré. Crec que 
pot ser una bona eina per obrir-se 
pas i començar en aquesta feina; de 
fet, espero d’aquesta plataforma que 
m’ajudi a trobar projectes de treball 
interessants.
Com veus l’estat actual de la pro-
fessió? Com creus que el COAAtt 
et pot ajudar més?
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La professió ha passat per moments 
delicats amb les recents crisis. Jo ma-
teix, vaig acabar els estudis d’arqui-
tectura tècnica poc després de l’esclat 
de la bombolla econòmica, on el sec-
tor de la construcció era un dels més 
afectats, per això vaig decantar-me 

per treballar com a delineant en el sec-
tor industrial. Ara que afrontem un nou 
repte, a causa de la situació actual, 
crec que hem de ser positius i mirar 
endavant, cap als signes de recupera-
ció del sector.

Com a nou col·legiat del COAATT, 

no he tingut oportunitat de fer servir tots 
els seus departaments, així que crec que 
encara és una mica aviat per respondre 
la pregunta. De moment, la meva rela-
ció amb el Col·legi és satisfactòria, no li 
puc demanar més.

Marc Gené Genovès 

Què et va portar a estudiar Ar-
quitectura tècnica i a dedicar-te a 
aquest ofici? Et ve de família, de la 
infància, per amics…?

Professionalment des de ben petit tinc 
la referencia del meu avi Esteve Genovés, 
col·legiat núm. 15. Recordo que al voltant 
dels 14 anys em va portar per primera ve-
gada a visitar una obra i vaig veure lo in-
teresant que podia ser la nostra professió. 
Suposo que allò em va encaminar cap el 
món de d’arquitectura i la construcció.
Fins a quin punt creus que és im-
portant pertànyer a un Col·legi 
professional?.  Com et vàrem re-
bre al COAAtt? Què esperes de 
nosaltres o en què creus que et 
podem ajudar?

Crec que pertànyer a un Col·legi 
professional és primordial per tal de te-
nir el suport tècnic, administratiu, i per-
sonal en el dia a dia de la professió. 
Des del primer dia sents ple suport de 
tots, ja que quan acabes la carrera i ar-
ribes a l’ampli món laboral és possible 
arribar una mica insegur. Però gracies 
al suport i la seguretat que es transmet 
des del Col·legi, aquestes inseguretats 
desapareixen.

Crec que el Col·legi pot ser un punt 
d’unió amb altres professionals del sec-
tor on es possible crear una gran xarxa 
“win to win” per a tots.
Quina visió tens del nostre Col-
legi professional? Quins serveis/
departaments has utilitzat més o 
creus que utilitzaràs més (Forma-
ció, Assessoria Jurídica, platafor-
ma serveis telemàtics, Gabinet 
tècnic, Visats...)?

Com bé diu el nom, la visió que tinc 
del Col·legi és professional, sé que és 
un gran punt de recolzament tant tècnic 
com personal. Crec que és important 
utilitzar sobretot els serveis del Gabinet 
Tècnic, Visats, i no perdre el contacte 
amb el servei de Formació per no deixar 
d’aprendre dia a dia.
Coneixes els nostres mitjans de 
comunicació: recordeu, Enllaç, 
tAG...? Ens segueixes a les xarxes 
socials?

Tant el butlletí Enllaç i la revista TAG, 
han estat per casa del meu avi quan era 
petit, i des que em vaig voler dedicar 
a la professió quan anava a casa seva 
sempre tenia un moment per fullejar-los. 
Avui dia es fàcil seguir l’actualitat del 
Col·legi gràcies a les xarxes com Linke-
dIn o Twitter.
Coneixes o has realitzat algun dels 
cursos formatius que us oferim des 
del COAAtt?

Normalment estic atent a la publi-
cació de noves convocatòries de cur-
sos, encara que hi ha d’interesants, 
no he tingut l’oportunitat de realitzar 
cap en el COAATT. Actualment estic 
acabant un Màster que juntament amb 
la feina quasi no em queda temps per 
res més. En quan tingui la oportunitat 
m’inscriuré en algun ja que crec que és 
important realitzar una formació conti-
nuada durant tota la vida laboral per 
no deixar d’aprendre i millorar profes-
sionalment.

Coneixes el servei d’“Obres amb 
Garantia” que us ofereix el COA-
Att? Saps que Obres amb Garan-
tia ofereix prop de 500 sol·licituds 
de feina/any? necessites aquest 
servei o penses utilitzar-lo en un 
futur?

Ho vaig conèixer en entrar per pri-
mera vegada al web del Col·legi al final 
de la carrera, la veritat desconeixia que 
ofereix al voltant de 500 sol·licituds de 
feina al any, crec que és una eina que 
és possible que utilitzi en el futur, enca-
ra que actualment treballo per compte 
aliena, i per sort estic bastant estabilit-
zat, però no descarto en el dia de demà 
treballar per compte propi i llavors serà 
una gran eina per la recerca de contrac-
tes.
Creus que “Obres amb Garantia” 
us pot beneficiar particularment 
als més joves, tenint en compte 
que acabeu la carrera i us permet 
entrar al mercat laboral de forma 
immediata?

Clar que sí! Quan surts de la carrera 
sembla que et llences cap a un abisme, 
al món laboral. Pels que decideixen co-
mençar a treballar per compte propi, 
és una eina que millora molt les coses. 
Juntament amb el Col·legi poden donar 
aquesta seguretat que no tens al sortir 
de la carrera.
Com veus l’estat actual de la pro-
fessió? Com creus que el COAAtt 
et pot ajudar més?

Crec que ser Arquitecte Tècnic és 
una professió molt maca, pel meu punt 
de vista és una de les professions més 
polivalents que hi ha, i els coneixe-
ments d’organització i control d’obres 
es pot aplicar a tots els àmbits profes-
sionals i/o personals. Amb la crisi del 
coronavirus va haver una gran atura-
da de tot, però espero i desitjo que 
es pugui agafar força un altre cop per 
a tots.
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David Pintaluba Vallvé 

Què et va portar a estudiar Ar-
quitectura tècnica i a dedicar-te a 
aquest ofici? Et ve de família, de la 
infància, per amics…?   

L’arquitectura i la construcció sempre 
m’han fascinat. Segurament perquè vinc 
de família de paletes.
Fins a quin punt creus que és im-
portant pertànyer a un Col·legi 
professional?.  Com et vàrem re-
bre al COAAtt? Què esperes de 
nosaltres o en què creus que et 
podem ajudar?

Pertànyer al col·legi professional és 
primordial, per l’ajuda de grans profes-
sionals que podem rebre i per l’assesso-
rament que fan.
Coneixes els nostres mitjans de 
comunicació: recordeu, Enllaç, 
tAG...? Ens segueixes a les xarxes 
socials?

Sí.

Coneixes o has realitzat algun dels 
cursos formatius que us oferim des 
del COAAtt?

Alguna classe gratuïta
Coneixes el servei d’“Obres amb 
Garantia”? Saps que Obres amb 
Garantia ofereix prop de 500 sol-
licituds de feina/any? necessites 
aquest servei o penses utilitzar-lo 
en un futur?

Conec el servei, però a curt termini 
no crec que l’utilitzi.
Creus que “Obres amb Garantia” 
us pot beneficiar particularment 
als més joves, tenint en compte 
que acabeu la carrera i us permet 
entrar al mercat laboral de forma 
immediata?

I tant, ho trobo una idea genial. Aju-
dar els recents graduats en trobar feina 
és genial.

SEMPRE AL COSTAT DELS MILLORS TÈCNICS 

Compromesos amb l'excel·lència i la sostenibilitat


